
Zápis z 6. zasedání rady programu Progres Q07  
„Centrum pro studium středověku“ 

27. listopadu 2018, místnost č. 105, hlavní budova FF UK, 18.00–19:40 

  
Přítomni: prof. Jan Čermák (koordinátor); doc. Lucie Doležalová; prof. David Eben; prof. 
Martin Nejedlý;  doc. Michaela Ottová; dr. Tomáš Klír; prof. Hana Pátková; doc. Daniel 
Boušek; dr. Martin Bažil;  
Omluveni: dr. Jiří Starý; prof. Lenka Bobková;  
 
Host: doc. RNDr. Jan Konvalinka, CSc., prorektor UK pro vědeckou činnost  
 
 
 

   
Program:  
  

1. Zahájení koordinátorem. 
 

 
2. Doc. Doležalová a prof. Čermák informovali o stavu čerpání rozpočtu za rok 2018 

a o rozpočtu na rok 2019. Rada souhlasila s následujícím rozdělením rozpočtu:   
a. Fond osobního rozvoje (tzv. hřivny) – prostředky přidělené plošně 

interním členům Progresu k individuálnímu čerpání – doc. Doležalová 
navrhuje zvážit účast členů, kteří nemají po dva roky žádné výsledky v OBD 
a s Progresem Q07 nekomunikují. Rada se k tomuto sejde na začátku února 
a odsouhlasí konečný seznam těch, kterým „hřivna“ bude v roce 2019 
přidělena. V nejbližších dnech bude členům rady nasdílen dokument 
obsahující personální soupis členů Progresu Q07 a afiliovaných doktorandů 
se žádostí, aby v něm vyznačili navrhované změny pro rok 2019. Výslednou 
podobu soupisu rada schválí rovněž na svém únorovém zasedání. 
 

b. Fond vnitřní soutěže – prostředky určené na vnitřní projektovou soutěž 
podporující rozvoj medievistiky na FF UK (včetně soutěže post-doců)  

c. Fond rezervy (podpora ZS, odměny členům rady, tajemnici Progresu);   
 

3. Následně prof. Čermák předložil Radě k projednání tato témata: 

a. příspěvek ZS činil zatím v prvním i druhém roce činnosti celkem cca půl 
milionu, tj. max. 2.000,- na osobu či 6.000,- na ZS. Způsob rozdělení 
příspěvku může Rada v příštím roce podle potřeby revidovat. Rada toto 
rozdělení odsouhlasila. 

b. letošní rok byl administrativně mnohem náročnější než minulý, v příštím 
roce bude pro usnadnění administrativy všem členům Progresu nasdílena 
tabulka s čerpáním jednotlivých položek, aby stav svého čerpání mohli 
průběžně sledovat. Rada bere na vědomí. 

c. Rada odsouhlasila navýšení mzdy tajemnici Progresu Mgr. Kosíkové v roce 
2019 o 3000,- Kč měsíčně. 

 
Soutěž post-doců: 

4. Prorektor Konvalinka pohovořil o výhodách zahraničních post-doců a možnostech 
jejich financování a vyzval, aby se Rada pokusila nějakého získat. Prorektor 



připomněl, že UK navázala spolupráci s 4U (respektive 5U) – Univerzitami ve 
Varšavě, Heidelbergu, Miláně a Sorbonnou (nově i s Univerzitou v Kodani), a že 
uvolní finanční prostředky na meziuniverzitní spolupráci (příprava společných 
grantů apod.) 
 

5. Rada diskutovala o tom, jak udržet kvalitní post-doky na fakultě. Následně Rada 
odsouhlasila vyhlášení soutěže v češtině i angličtině do konce roku tak, aby mohla 
být vyhodnocena v únoru 2019 (místo post-doca na březen-prosinec). Stávajícím 
post-docům bude prodloužena smlouva do konce února tak, aby v případě úspěchu 
v soutěži mohli na fakultě pokračovat. Podmínkou je doplnění zprávy o činnosti, 
zejména o podaných grantech a konkretizace výstupů. Poté rada diskutovala o 
způsobu evaluace post-doků. Vybraný post-doc by měl mít svého „zpravodaje“, 
který ho povede a pro Radu připraví zprávu, Progres Q07 se tímto způsobem 
rovněž vynasnaží zajistit výstupy postdoků na odborných seminářích oborových 
kateder a ústavů 

  
Různé: 

6. Prof. Čermák připomněl členům rady konto u NK ČR pro mezinárodní knihovní 
výpůjčky. Konto mohou členové Progresu Q07 a afiliovaní doktorandi i nadále 
využívat prostřednictvím Mgr. Kosíkové, která o výpůjčkách vede centrální 
evidenci. 

7. Zakončení schůze koordinátorem.  
  
  
Zapsala Mgr. Barbora Kosíková  
Za správnost: prof. Jan Čermák 

 


